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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  7 

Datum zasedání:  29. 5. 2024 

Přítomni:  Bauerová, Doubravský, Kopřivová, Kubalová, Macková, Majerová,   
Růčková, Waleczek Zotyková  

Omluveni:  Buryová, Horáková, Téma 

Hosté:  Blahovská, Klepek, Kloknerová, Palečková, Suchánek, Šimáková, 
Šperka 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2023 
3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2023 
4. Různé 

 
 

1. Úvod, schválení programu 

 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana i další hosty, 
vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 
usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 
další bod programu nebyl navržen.  
 
 
Hlasování o programu:   
Pro: 8 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 
 

 
Děkan doc. Šperka informoval, že ve výroční zprávě o činnosti je uvedeno to, co se událo na 
fakultě v minulém roce. Struktura dokumentu je předepsaná (základní údaje, aktivity, vědecko-
výzkumné výstupy, přehled projektů). 
 
 
 
Dr. Majerová poděkovala za představení panu děkanovi a otevřela k diskusi. Vzhledem k tomu, 

 

2. Výroční zpráva o činnosti SU OPF za rok 2023 
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že se nikdo nepřihlásil, přistoupila k hlasování. 
 
 
Hlasování o výroční zprávě o činnosti: 
Pro: 8 
 
 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2023. 
 

 
Děkan doc. Šperka připomněl, že výsledky hospodaření již prezentoval na únorovém zasedání 
senátu a dodal, že tento dokument je detailní analýzou toho, co již bylo prezentováno. 
Dokument má také svoji strukturu, která je obohacena komentáři a grafy, tak aby byl dokument 
srozumitelnější. První část je textová, druhá část je tabulková a obsahuje tabulky MŠMT. 
Fakultní výroční zpráva o hospodaření je podkladem pro univerzitní výroční zprávu o 
hospodaření.   
 
Tajemnice Ing. Kloknerová poděkovala za spolupráci a mravenčí práci celému ekonomickému 
oddělení a předsedkyni hospodářské komise doc. Růčkové.  
 
Doc. Růčková doplnila, že výroční zprávu hospodářská komise předjednala. V zápise z jednání 
jsou body, které byly předloženy k dovysvětlení. Komise se shodla na tom, že výroční zpráva 
je zpracována s velkou precizností a nejsou tak připomínky formálního rázu. Komise měla 
k materiálu tři faktické připomínky. První připomínka směřovala k převodu prostředků MŠMT 
k pokrytí cen energií, druhá připomínka k úspoře nákladů oproti rozpočtu (zda lze letos 
zopakovat), třetí připomínka je k poklesu zisku z doplňkové činnosti, kdy doplňková činnost 
vylepšuje hospodaření, co bylo tedy důvodem změny tohoto trendu?  
 
Ing. Kloknerová reagovala na jednotlivé připomínky. 1) Finance ve výši 4,6 mil. Kč, které byly 
poskytnuty fakultě navíc do energií, byly přiděleny z ministerstva. Neutratila se však celá 
částka, ale 2/3 byly uspořeny. Proč se tedy musí zbývající částka převést na rektorát? Jedná se 
o účelově poskytnuté prostředky, které pokud by nebyly převedeny na SU, by se jevily jako 
zisk. Proto se převádí do fondu F a později si je převedeme zpátky. 2) Největší uspořené 
prostředky na nákladech byly na účtu 518 - ostatní služby, na nákup služeb softwaru přes UIT. 
Oproti plánovanému rozpočtu byl software nakoupen z dotačních prostředků, proto tato úspora 
vznikla. Úspory byly převedeny do fondu provozních prostředků a jsou dále k využití pouze 
naší fakultě. 3) Pokles zisku z doplňkové činnosti na kolejích – v předešlých letech jsme nabídli 
pomoc formou ubytování ukrajinským běžencům, kraj nám za to refundoval prostředky za 
ubytování zdarma. Později již tyto prostředky nebyly poskytovány v tak velké šíři a snížilo se 
ubytování ukrajinských běženců, co se týče počtu a podpory.  
 
Doc. Šperka poděkoval p. tajemnici, ekonomickému oddělení a vedoucí ekonomického 
oddělení Ing. Blahovské, že vede fakultu směrem k využívání projektových prostředků, což se 
kladně projevuje na hospodářském výsledku. Dále poděkoval celému týmu oddělení rozvoje a 
vnějších vztahů za vznik kvalitního dokumentu výroční zprávy o činnosti.   
Dr. Majerová jménem senátu poděkovala členům hospodářské komise za velmi podrobné 
prozkoumání výroční zprávy o hospodaření. Díky nim jsou všechny dokumenty tak, jak mají 

 

3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF za rok 2023 
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být.  
 
Dr. Majerová dále vyzvala k hlasování.  
 
 
Hlasování o výroční zprávě o hospodaření: 
Pro: 8 
 
 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2023. 
 
 

4. Různé 

 
Iniciativa hodina pravdy: 
L. Doubravský upozornil na emaily, které obdrželi členové akademického senátu. Jedná se o 
emaily studentů, kteří jsou spojeni s iniciativou Hodina pravdy, zabývající se problematikou 
podfinancování VŠ, s výzvou účastnit se protestu a stávky. Protest je svolán na 3. června 
v Praze.  
Doc. Šperka vysvětlil, že se toto řešilo již na podzim při první výzvě výše uvedené iniciativy. 
Bylo dohodnuto, že se vše bude řešit v rámci univerzity, která k tomuto zaujme stanovisko a 
fakulta se k tomu nebude vyjadřovat.  
 
Schvalování údajů o oponentech:  
Dr. Kubalová se dotázala, zdali je někde nastaveno, kdo by měl schvalovat externí oponenty 
ZP.  
Doc. Palečková odpověděla, že zodpovědnost má garant. Na setkání se studenty k ZP bylo 
řečeno, že studenti toto mohou konzultovat s vedoucím práce, ale zodpovědný za toto je garant 
oboru/programu. Odpovědnost garanta není nikde vysloveně dána (reakce na poznámku dr. 
Kopřivové, že na katedře PEM to schvaluje vedoucí práce). V pokynu děkana, který vyjde na 
podzim, toto bude jednoznačně specifikováno.  
Doc. Suchánek doplnil, že státnicová komise posudky zkontroluje. Komise má právo 
k posudkům nepřihlížet, pokud nesplňují požadavky kladené na oponenty. 
Dr. Kopřivovou by zajímalo, zda o tom ví studenti, že se může taková situace nastat.  
Doc. Palečková upozornila, že studenti dostali tuto informaci na seminářích.    
 
Délka státních závěrečných zkoušek a vykazování pracovní doby: 
Dr. Kubalová vznesla dotaz na vykazování pracovní doby u SZZ. Někteří kolegové jsou 4 dny 
u SZZ do šesti do večera. Jak se má toto vykazovat do výkazu práce. 
Dr. Majerová řekla, že toto je problém, nikdy státnice do šesti večer nebyly, byly maximálně 
do 16 hodin.  
Dle doc. Šperky lze při delší pracovní době v určité dny vykázat (a odpracovat) kratší pracovní 
doba ve dnech následujících.  
Ing. Blahovská připomněla, že 12 odpracovaných hodin denně za celý úvazek jedné osoby je 
maximum. 
Doc. Suchánek vysvětlil, že tato organizace vyplývá z požadavků kateder, kdy některé nechtěly 
dělit menší počet studentů na více komisí. Proto došlo ke koncentraci více studentů (max 10) 
do jedné komise SZZ.  
Na základě diskuze bylo rozhodnuto, že se tato problematika bude řešit tak, aby v budoucnu 
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nedocházelo k výše uvedenému dlouhému průběhu zkoušení až do pozdních odpoledních 
hodin.  
 
 
 
 
Příští zasedání: 
Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 26. 6. 2024 v 13:00 hod. v místnosti A308.  
 
Za správnost:  
dr. Ing. Ingrid Majerová  
 
Zapsala:  
Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 29. 5. 2024 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o činnosti SU OPF za rok 2023. 
2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF za rok 2023. 
 
 
dr. Ing. Ingrid Majerová  
předsedkyně AS SU OPF 
 
 
 
 
 


